中华人民共和国暨南大学华文学院
华文教育本科专业2011年招生简章
一、暨南大学华文学院简介

暨南大学创办于1906年，是中华人民共和国国务院侨务办公室、教育部领导下的一所综合性大学，是国家“211工程”重点大学。素有“华侨最高学府”之称的暨南大学贯彻“面向海外、面向港澳台”的办学方针，2010年在校学生40581人，其中华侨、港澳台和外国学生达12019人。

暨南大学华文学院是暨南大学面向海外和港澳台地区开展华文教育、对外汉语教学以及预科教育的专门学院，1993年6月经中华人民共和国国务院侨务办公室、教育部批准成立，由广州华侨学生补习学校（1953年成立）和原暨南大学对外汉语教学系（1985年成立）、预科部（1925年成立）组建而成。

华文学院现为“国家对外汉语教学基地”、“华文教育基地”、“支持周边国家汉语教学重点院校”，是中国汉语水平考试（HSK）考点，商务汉语考试（BCT）考点，中国语检定考试考点（面向日本考生）。学院开设的“对外汉语”本科专业被评为广东省名牌专业。

建院以来，共有5万多名海内外青少年学生、华文教师和国际友人来我院学习、研修。2010年在读学生3758人，其中国内外研究生551人，国内本科247人，留学生本科367人，语言进修生865人，港澳台华人华侨预科生706人，各类短期培训班学员348人，海外教学点学生1022人。

学院拥有雄厚的师资力量，现有专职教师118人，其中博士研究生导师5名，硕士研究生导师17名，正、副教授42人，46人具有博士学位。学院注重对学生语言能力的培养，每学期均安排“语言实践周”，举办各类竞赛活动以及国际美食节、各国文化节，组织留学生体验中国文化和现代生活等。

学院办学层次多样，类型丰富，并在美国、英国、德国、乌克兰、新加坡、印度尼西亚、泰国、菲律宾、马来西亚等国设置了教学点，为海内外学子提供多层次、多形式的课程选择。在学历教育方面，汉语言文字学、语言学与应用语言学学位授权点面向海内外招收全日制、兼读制博、硕士研究生；汉语国际教育硕士专业学位面向海内外招收全日制、兼读制学生；本科华文教育专业、汉语言专业招收高中毕业以上学历留学生，为海外培养华文教育、教学管理、商务汉语等方面的师资和人才。在非学历教育方面，开设有汉语初级班、中级班、高级班、汉语速成班、商贸汉语班、粤语班、师资培训班、短期汉语班以及各种类型的夏（冬）令营。学院还面向中五（高二）结业以上学历海外学生开设预科班，大部分学生完成预科学习后可直升暨南大学本科。

华文学院占地147,129平方米，座落在中国南方的国际大都市广州，毗邻港澳，交通便利，物质和文化生活丰富。学院依山而建，环境幽雅，现代教学、生活、体育设施俱全，校园内既充溢着浓厚的中国文化气氛，也富有鲜明的国际化、多元化特色，为海内外学生的学习和生活提供了良好的自然和人文环境。

二、华文教育奖学金简介

（一）设立背景及申请对象

华文教育奖学金由中国国务院侨办于2005年设立，面向海外，资助有志于从事华文教育、年龄在35周岁以下的华侨华人到我校攻读华文教育本科专业。

（二）申请方法

直接向暨南大学申请，联系方式附后。申请人须与当地华侨华人社团签订协议书，保证毕业后回所在国从事华文教育工作。
（三）奖学金内容

奖学金包括在学期间学费、住宿费。

三、专业介绍
（一）教学内容及培养目标

华文教育专业以中国语言、文学文化、教育学为基本教学内容，旨在培养能够全面系统掌握汉语专业知识和技能，掌握华文教育教学规律和方法，了解中国历史文化，能够从事华文教育工作，具有一定研究能力的华文教学、管理人才。
（二）分类培养模式及专业特色

根据学生入学时的汉语水平，华文教育专业分A、B、C三类培养。A类为汉语水平达HSK中等C级（含中等C级）以上或相当水平的学生；B类为汉语水平介于HSK初等B级（含初等B级）及HSK中等C级（不含中等C级）之间的学生；C类为汉语水平未达HSK初等B级（含零起点的）学生。

本专业专门面向海外培养华文教育师资和教育教学管理人员，要求学生掌握教育学特别是海外华文教育的基本原理和方法，系统掌握汉语和中华文化的基本知识，掌握海外华侨华人教育规律，具备以汉语为教学语言、针对海外华侨华人开展华文教育的良好能力。
（三）学制、毕业及学位授予
 学制四年，实行学分制。学生修完培养方案中规定的学分，获得汉语水平考试（HSK）中等A级以上（含A级）证书，德、体合格，准予毕业。
符合学位条件规定者，授予教育学学士学位。

四、招生对象及入学条件
有志于从事华文教育工作、具有高中毕业以上（含高中毕业）学历或同等程度学历的港澳台学生、海外华侨及外籍学生。
华侨学生须取得外国长期或永久居留权，并且近四年在国外实际连续居住2年以上（截至报名时间结束止）。
本专业可接收汉语水平零起点的学生。
五、入学方式

海外华侨及外籍学生：可免试申请，经审核后，择优录取。

港澳台学生：参加暨大、华大两校联招考试，成绩达到我校本科录取标准者，择优录取；符合大学本科免试录取条件者，可申请免试入学，经我校面试，择优录取。

六、报名办法
（一）华文教育奖学金申请人请与暨南大学华文学院招生办联系。

（二）海外华侨、外国人由推荐单位、推荐人或学生本人申请报名，通过面交、邮寄、传真或电子邮件等形式向暨南大学华文学院招生考试办公室提交报名材料。
（三）港澳台学生的报名办法详见网页http://www.jnu.edu.cn或2011年暨南大学招生简章。
七、报名材料
（一）《暨南大学入学申请表》1份。请登陆网站http://lxlz.jnu.edu.cn填写后打印出来，并签字确认。
（二）两张小二寸（尺寸为：35mm*50mm）的半身近期彩色免冠相片。
（三）护照或其它有效身份证件复印件。报到时查验原件。海外华侨必须提供中国驻所在国使领馆出具的证明其具有长期或永久居留权的公证书或认证书原件。
（四）高中毕业证书、高中阶段各学年学习成绩单复印件。报到时查验原件。毕业证书及成绩单必须翻译成中文或英文，并经中国驻所在国使领馆或当地公证机构公证。
（五）海外华侨及外籍学生申请免试入学者必须提供中国驻所在国使领馆或当地侨团侨社或中学校长的推荐信原件。
（六）奖学金申请人必须提供毕业后回所在国从事华文教育的协议书复印件。报到时查验原件。
八、免试报名截止时间、考试报名时间

免试入学：秋季招生，7月8日截止。
考试入学：秋季招生。
报名时间：2011年4月6日～5月15日

考试时间：2011年6月中旬

九、插班

华文教育专业接收插班生。具有我校认可的国内外高校相应学习经历并符合本简章第四条所规定入学条件的学生可凭中国汉语水平考试（HSK）成绩及证书，或参加我校华文学院组织的汉语水平分级入学考试获得的成绩，申请插入华文教育专业相应的年级就读。
十、学习签证的办理
华侨、华人学生凭入学通知书，外籍学生凭入学通知书及 JW202（或JW201）表格到中国驻所在国的大使馆或领事馆办理来华学生签证。进入中国30天内，所有学生必须将学习签证“X”转换成居留许可，办证费用自理。来自其他大学的转校生，到校后凭原就读学校转学证明、考勤证明、成绩单及有效的居留许可，申请居留许可延期。
十一、费用
（一）报名费：500元人民币。
（二）学费：每学年18700元人民币。外籍学生已获汉语水平考试（HSK）中等C级以上（含C级）证书者学费标准为每学年15000元人民币。港、澳、台、华侨学生每学年4560元人民币。

（三）住宿费：留学生公寓分单人套房、双人套房及四人套房等几种规格。根据不同的住宿条件和设施配备，租住价格从3800元人民币/学期至6200元人民币/学期不等。学生入住后可享用一定数额的免费用电量，超额部分须另交费。
获得华文教育奖学金的学生免报名费、学费、住宿费。

    十二、联系方式
中国暨南大学华文学院招生考试办公室

通讯地址：中国广东省广州市广园东路（瘦狗岭路377号） 
邮政编码：510610

联 系 人：梁女士   张女士
电    话：0086-20-87205925 87205943

传    真：0086-20-87206598
邮箱：zsb@hwy.jnu.edu.cn; ohwy@jnu.edu.cn 
Overseas Chinese Education Program
College of Chinese Language & Culture
Jinan University
Admission Prospectus for International
Students (commoner) in the Year of 2011
 
About Us
 Jinan University, established in 1906, is the first national university under the leadership of the Overseas Chinese Affairs Office and Education Ministry of the State Council of the P.R.China, the first to enroll overseas Chinese and foreign students. With the largest number of overseas students on campus, Jinan University is all the time honored as the paramount academy for overseas Chinese. It’s also one of the top 100 universities under the key construction project of the 21st century of China. Adhering to the principle of “Oriented to overseas students, Hong Kong, Macao, and Taiwan”, there are totally 40591 students on campus, including 12,019 students from Hong Kong, Macao, Taiwan and other countries.  
   The College of Chinese Language and Culture of Jinan University (CCLC) has always dedicated itself to the education of Chinese language and culture, Chinese teaching as a 2L as well as the pre-university education for overseas students. In June, 1993, the college was authorized to be founded by the Overseas Chinese Affairs Office and the Education Ministry of the State Council of the P.R.China, as one of the many colleges of Jinan University. It was compounded by three former institutes — Guangzhou Overseas Chinese School (established in 1953), Department of Teaching Chinese as a 2L of Jinan University (established in 1985), and the Department of Pre-university (established in 1925).

CCLC has now developed into the “National Base of Teaching Chinese as a Foreign Language”, the “Education Base of Chinese Language and Culture” and one of the “Ten Key Institutions of Facilitating Chinese Teaching in Neighboring Countries”. CCLC is one of the few HSK (Chinese Proficiency Test) centers, BCT (Business Chinese Test) centers, and centers of Test of Chinese Proficiency for Japanese. The major of Teaching Chinese as a 2L at CCLC is conferred the title of “Famous Brand of Guangdong Province”. 
Since its foundation, there have been over 50,000 students, home or abroad, studying or trained here. Many of them are overseas youths, Chinese teachers and foreign friends coming here for further study of Chinese. In 2010, there were altogether 3758 studying students — 551 postgraduates from either abroad or mainland, 247 mainland undergraduates, 367 overseas undergraduates, 865 non-degree visiting scholars for Chinese training, 706 pre-university students from Hong Kong, Macao, Taiwan and other countries, 348 students in short-term training classes of different kinds, and 1022 students in CCLC’s overseas teaching spots. 

CCLC owns a high-leveled teaching staff and research group. Now there are 118 professional teachers, including 5 doctoral advisors, 17 postgraduate advisors, and among them 46 teachers have got doctoral degree. CCLC emphasizes the training of students’ language proficiency and arranges for Practice Week for spoken Chinese in each semester, Chinese Culture Tours, and all kinds of competitions and activities, such as International Food Day and festivals of different foreign cultures.

CCLC offers multi-form, multi-level courses for both home and foreign students in the college itself and for its overseas teaching locations — America, England, Germany, Ukraine, Indonesia, Thailand, the Philippines, Malaysia, Singapore, etc. As for degree programs, there are majors of Chinese Philology, Chinese International Education, Linguistics and Applied Linguistics. They enroll full-time and part-time doctoral and master candidates from home or abroad. The postgraduate program of Chinese International Education enrolls both full-time and part-time students. The undergraduate and associate degree programs of the Overseas Chinese Education and the undergraduate program of Chinese Language admit middle school or above overseas students, and train them to be teachers or administrators in the occupations of overseas Chinese education, teaching affairs administration, business Chinese, etc. For non-degree programs, there are Rudimentary Chinese, Intermediate Chinese, Advanced Chinese, Crash Chinese, Business Chinese, Cantonese, Teacher’s Training, Short-term Chinese Training, and Winter or Summer Vocation Camps. There are pre-university programs for Grade 11 or above students. Most students of pre-university programs can upgrade directly into undergraduate programs of Jinan University.

Located in Guangzhou City, CCLC covers an area of 147,129 square meters. Guangzhou is a famous metropolis in southern China, neighboring Hong Kong and Macao. It’s prosperous in both material and spiritual life, with easy access to metro and intercity commuting systems. Lying at the foot of a small mountain, CCLC boasts large patches of greenery, fresh air, sports grounds and convenient entertainment and living facilities. With the integration of a sound academic atmosphere of Chinese culture and an international diversified cultural environment, CCLC presents a very favorable natural and humanity environment for you to learn Chinese language and culture. 　

 
 Scholarship and Grant
The Background of the Scholarship and Applicants

Specialized scholarship for “Overseas Chinese Education” was started up in 2005 by the Overseas Chinese Affairs Office of the State Council.
 This scholarship is offered to less-than-35-year-old overseas Chinese students 

who are dedicated to overseas Chinese education, to study in the undergraduate  

program of Overseas Chinese Education

Method of Application
  The applicants must sign agreement with the local overseas Chinese community to make sure to go back home and devote to overseas Chinese education in the local residence after graduation. 

Scholarship Content
   The scholarship includes tuition fees and accommodation fees during study period.

Program Introduction
Teaching Contents and Aim
Overseas Chinese Education, with the foundation of Chinese language and Chinese literary culture, traditional educational theory and psychology, is meant to train overseas Chinese language educators (teaching staff) and administrators of Chinese education affairs, and develop researching ability. The students will learn comprehensively and systematically the Chinese professional knowledge and skills; master educational theory, especially the basic principles and methods for overseas Chinese education; get familiar with Chinese historical culture. Students who have finished all the required courses in the program will be awarded bachelor’s degree in education. 
Teaching of Classification and Mayor Characteristics
  According to the entrance level of students’ Chinese proficiency, Overseas Chinese Education is classified into A, B, C three levels of teaching. The students who have achieved Intermediate C ( or above ) in Chinese Proficiency Test ( HSK ) go to A class; the students who get between Rudimentary B and Intermediate C in Chinese Proficiency Test ( HSK ), go to B class; the students who are below Rudimentary B ( HSK ) or completely illiterate in Chinese , go to C class.

  This mayor is open to overseas Chinese and foreigners and specializes in training teachers and administrators of overseas Chinese education. Students are required to master educational theory, especially the basic principles and methods of overseas Chinese education, learn systematically Chinese and basic knowledge of Chinese culture, master the education rules for overseas Chinese, possess the capacity in using Chinese as a teaching language to overseas Chinese for overseas Chinese education.   
Length of Schooling, Graduation and Degree Awarding 
Schooling goes on for 4 years, and a credit system is applied.
Students may graduate after they have obtained intermediate level A or above in Chinese proficiency test (HSK), gained the required credits in the teaching plan, and qualified in ethnical and physical education. Those who arrive at the standards of degree will be awarded bachelor’s degree in education.  
Admission Applicants and Requirements

Students from high school or above , or with education of equal degree, from Hong Kong, Macao, Taiwan, and overseas Chinese and foreigners , who are willing to be engaged in overseas Chinese education , may apply for admission. Those with Chinese nationality must have long-term or permanent residential permission in foreign countries and keep living there for more than two years during the recent 4 years up to the time of application. Applicants who have not learned any Chinese at all may also be admitted. 

Entrance 
For overseas Chinese or foreign students: Applicants may be exempted from written examinations and apply for enrollment directly on the basis of competitive selection.
For students from Hong Kong, Macao and Taiwan: Admission will be based on the marks in the Joint Entrance Examination of Jinan University and Huaqiao University. Those whose marks get up to the undergraduate admission requirements of our college will be enrolled on the basis of competitive selection. Those who meet with the examination-free requirements of undergraduate program may apply for exemption from written examinations and enrollment by interview directly on the basis of competitive selection.
Application Procedures

* Overseas Chinese or foreign students may apply through the recommendation of organizations, references or by students themselves and submit the application documents either in person or by mail, fax or e-mail to the Admission Office of the College of Chinese Language and Culture, Jinan University. 

* Students from Hong Kong, Macao and Taiwan may visit the website: http://www.jnu.edu.cn for the details of application or ask for the Admission Prospectus of Jinan University (2011) to apply.

             Application Documents
1. One copy of filled-out Application Form of Jinan University. The application form can be downloaded from the web page http://lxlz.jnu.edu.cn. Please fill in and print it, and sign your name on it. If it is hard for you to fill in the electronic form, it may be filled by hand. The staff in Jinan University will fill in the electronic form for you, but you should confirm it at the time of your registration. 
2.  Two recent color photos without hat or head coverings (Size: 30mm x 50mm).  
3. Carbon copies of your passport or other valid IDs, whose original copies will be checked at the time of registration. Overseas Chinese applicants should also present the original copy of notarized certificate issued by the local Chinese embassy or consulate that certifies the applicant’s permanent or long-term residential status in the resident country. 
4. Carbon copies of the graduation diploma from high school and the academic marks of each year. Their original copies and their notarized Chinese or English versions issued by the local Chinese embassy or consulate or the local notary office will be checked at the time of registration. 
5. Those with Chinese nationality and foreign students should present the original copies of recommendation letters from the local Chinese embassy, or overseas Chinese community, or headmasters of high schools.
6. Carbon copies of the signed agreement to engage in overseas Chinese education after graduation should be provided for those who apply for scholarships, and the original copies will be checked at the time of registration.
Application & Examination Time
* Entrance without examination: Application is accepted only in the autumn semesters, and you can apply at anytime in the year up to the deadline July 8th.
 * Entrance with examination: Application is accepted only in the autumn semester.

Application time: From April 6th to May 15th, 2011.

Examination time: Mid June, 2011.

              Mid-course Admission

Mid-course students are accepted by the mayor of Overseas Chinese Education. The students who have received or are receiving education in Chinese Language or relevant programs in colleges or universities both in or outside China recognized by Jinan University and meet with the admission requirements according to the 4th term of this prospectus can apply, by the marks in the Chinese Proficiency Test ( HSK ) and the certificate; or by the marks in the entrance exam for classification carried on by the College of Chinese Language and Culture, Jinan University; for transfer at mid-course into an accordingly grade or class of this mayor. 
Visa Application
With the admission notice and JW202 (or JW201) form, students may apply for studying Visa in the local Chinese embassy or consulate. All students must change studying Visa (“X” Visa) and apply for residential permit within 30 days after arrival in China and the fees for visa change must be paid by yourselves. Transferred students from other Chinese universities must hold transfer letter from the former university, attendance records, transcript(s) and valid residential permit to apply to extend their residential permit upon arrival.

Fees
1. Application Fee: 500 RMB.
2. Tuition fee: 

RMB15, 000 per year for overseas Chinese or foreign students with intermediate level C certificate or above in Chinese proficiency (HSK) test. RMB18, 700 per year for those without intermediate level C certificate or above in Chinese proficiency (HSK) test. RMB 4,560 per year for students from Hong Kong, Macao, Taiwan, or overseas Chinese.

3. Accommodation fee 
Apartments fall into several types: single room, double room and quaternary room. Prices range from RMB3800/semester to RMB6200/semester according to different living conditions and facilities. A certain amount of electricity for free is provided monthly, but residents must pay for any additional usage. 
 
	Category
	Type
	Fee (Yuan RMB)

	  
Zhong’ai Building and Xinyi Building
	Single Room
(2nd-4th floor )
	12,400Yuan/academic year/person 6,200Yuan/semester/person

	
	Double Room I (5th-8th floor )
	8,200Yuan/academic year/person 4,100Yuan/semester/person

	
	Double Room II (1st floor)
	7,600Yuan/academic year/person 3,800Yuan/semester/person


Method of Contact 
1. Admissions Office, Jinan University，
No. 601, Huangpu Road West, Tianhe District, Guangzhou, Guangdong 
Zip code: 510632，P．R． China
Contact: Ms. Yu（余女士），Mr. Zhuang（庄先生）
Tel：86-20-85220130
Fax：86-20-85221340
 
2．Admissions Office, the College of Chinese Language & Culture, Jinan University，Guangyuan Road East, Tianhe District, Guangzhou ( No.377, Sogouling Road )
Zip code: 510610

Contact: Ms. Liang（梁女士），Ms. Zhang（张女士）
Tel：86-20-87205925              86-20-87206352
Fax：86-20-87206598 87206866
E-mail：ohwy@jnu.edu.cn zsb@hwy.jnu.edu.cn
Homepage：http://hwy.jnu.edu.cn
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